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Den følgende sag på dagsordenen var: 

Anden behandling af forslag til lov om jor- 
længelse af og ændringer i lov om bortsalg af 
visse brugte'personmotorJcøretøjer. 

(Første behandling findes i tidenden sp. 
489; udvalgets betænkning findes i tillæg B. 
sp. 19). 

Udenfor betænkningen var der ikke stillet 
ændringsforslag. 

Lovforslagets paragraffer, det stillede 
ændringsforslag og spørgsmålet om lovfor- 
slagets overgang til tredie behandling sattes 

. til forhandling under eet. 

Ordføreren (Heising): Udvalget har under 
det pres, som det giver, at den gældende 
lov udløber med udgangen af denne måned, 
måttet fremskynde sit arbejde for at undgå 
den situation, at vi i en kort periode skulle 
stå uden lovgivning på det her omhandlede 
område. 

Der har i udvalget været enighed om, at 
en sådan lovgivning endnu ikke kunne und- 
væres, og jeg kan da på det nedsatte ud- 
valgs vegne fremlægge en enstemmig be- 
tænkning og indstilling, som vi anbefaler 
det høje ting at tiltræde. 

Da lovforslaget jo har en åbenbar sam- 
menhæng med forholdene for importen af 
personautomobiler, har der i udvalget været 
en kort drøftelse med handelsministeren om 
bilimportens forhold. Men udvalget har 
naturligvis erkendt, at dette problem egentlig 
måtte ligge udenfor dets arbejdsopgave. 

løvrigt har udvalget navnlig drøftet, 
hvilke forudsætninger der kunne betinge 
ophævelse af lovgivningen om bortsalg af 
visse personbiler. Der kunne være tale om 
situationen, som den ville være, såfremt 
importen af personbiler blev frigvet, del- 
vis eller i det væsentlige, eller såfremt auk- 
tionsprisen'på brugte biler skulle falde væ- 
sentligt. Ministeren har givet tilsagn om 
nøje at ville følge udviklingen, og da lov- 
forslaget rummer mulighed for ved kongelig 
anordning at ophæve loven indenfor den 
foreslåede 1 års gyldighedsfrist, har det 
været muligt for hele udvalget at samles 
om at anbefale forslaget til vedtagelse. 

Ministeren har i udvalget stillet et enkelt 
ændringsforlsag, som udvalget har t i l t råd t .  

Dette ændringsforslag er foranlediget af, 
at den gældende lov udløber med denne 
måneds udgang, hvorfor det har været 
nødvendigt at indføje en bestemmelse om, 
at loven kan stadfæstes straks efter ved- 
tagelsen, således som bestemmelserne i 
grundlovens § 42, stk. 7, åbner mulighed for. 
Det er åbenbart første gang, denne bestem- 
melse bliver bragt i anvendelse. 

Jeg anbefaler udvalgets enstemmige be- 
tænkning og indstilling. 

Ministeren for handel, industri og søfart 
(Lis Groes):, Jeg vil takke udvalget for den 
hurtige behandling og den enstemmige til- 
slutning til lovforslaget og gentage mit til- 
sagn om at ville følge udviklingen nøje med 
henblik på en eventuel ophævelse af bestem- 
melserne inden udløbet af denne lov. 

Hermed sluttede forhandIingen; 

§ 1, ændringsforslaget til § 2 og § 2, så- 
ledes ændret, 
vedtoges uden afstemning. 

Lovforslagets overgang til tredie behandling 
vedtoges uden afstemning. 

Formanden: Jeg skal her afbryde for- 
handlingerne. 

Folketingets næste møde afholdes i dag 
kl. 13 41 med følgende dagsorden: 

1) Eventuelt: tredie behandling af: 
Forslag til lov om forlængelse af og æn- 

dringer i lov om bortsalg af visse brugte 
personmotorkøretøj er. 

2) Første behandling aj:" 
Forslag til lov om ændring i lov om pa- 

tenter. 

3) Første behandling af: . 
Forslag til lov om ændring i lov nr. 84 

af 31. marts 1937 om økonomisk ud- 
ligning m. v. mellem Københavns kom- 
mune og Frederiksberg og Gentofte 
kommuner. 

Mødet hævet kl. 1340 



Folketingets forhandlinger. (38) 
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15. møde.  

Fredag den 30. oktober 'kl. 1345. 

For manden: Den. første sag på dagsorde- 
nen kan kun med tingets samtykke behand- 
les i dette møde, men hvis ingen gør ind- 
sigelse, betragter jeg samtykket som givet. 
(Ophold). Det er givet. 

Man gik da til: 

Tredie behandling -af forslag til lov om 
forlængelse af og ændringer i lov om bortsalg 
af visse brugte personmotorlcøretøjer. 

(Anden behandling findes i tidenden 
sp. 591). 1 , 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslagét 
vedtoges enstemmigt med 115 stemmer. 

Formanden: Lovforslaget vil nu blive 
tilstillet statsministeren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Første behandling af forslag til lov om 
ændring i lov om patenter. 

(Lovforslaget findes i tillæg A. sp. 223; 
fremsættelsen findes i tidenden sp. 181). 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Lund Jensen: De ændringer, i patent- 
loven, som her er foreslået, tager i første 
I række sigte på at forøge indtægterne i direk- 
toratet for patent- og varemærke væsenet, 

der de sidste to regnskabsår har haft et 
ikke ubetydeligt underskud. Da det må 
siges at være et naturligt krav, at denne 
institution regnskabsmæssigt hviler i sig 
selv, kan jeg på mit partis vegne i princippet 
tiltræde de foreslåede forhøjelser af patent- 
afgifterne, men da forhøjelserne kun ved- - 
rører afgiften for de første to år efter paten- 
tets udstedelse og afgiften for den særlige 
appelinstans, altså en periode, hvor patentet 
endnu måske ikke er , kommet t i l  udnyttelse 
eller endnu ikke har bragt patenthaveren 
nogen indtægt/kunne jeg ønske forslaget 
underkastet en kort udvalgsbehandling for 
at få undersøgt muligheden for og betime- 
ligheden af, at der i loven gives patent- 
kommissionen adgang til at eftergive eller ' 
nedsætte afgiften, når patenthaveren godt- 
gør, at hans økonomiske forhold ikke til- 
lader ham at betale den forhøjede afgift. 
En sådan bemyndigelse findes jo allerede 
i den bestående patentlov med hensyn til de 
afgifter, som skal erlægges ved patent- 
ansøgningens indlevering og ved udskrivelse 
af patentbrevet. 

Med disse bemærkninger skal jeg tilsige 
mit partis medvirken t i l  en hurtig og vel- 
villig behandling af lovforslaget. 

Givskov Christensen: Det er fjerde gang 
i løbet af en 6-årig periode, folketinget skal 
behandle et forslag om afgiftsforhøjelser 
med det formål at tilvejebringe balance i 
direktoratet for patent- og varemærke- 
væsenets økonomi. Sidste gang var så sent 
som den 4. marts i år, da der gennemførtes en 
forhøjelse af varemærkeafgifterne, som efter 
beregningerne skal indbringe 95 000 kr. 
Denne merindtægt har man ikke regnet 
med i indeværende års budget, og man må 
forudse et underskud på 83 000 kr. Yder- 
mere forestår der udgiftsstigninger, som 
vil slå igennem både i indeværende og i de 
følgende år, så man må forudse betydelige 
merudgifter, og det er klart, at man må 
tage under overvejelse at skaffe dækning 
for disse merudgifter. Hvis man anerkender, 
at direktoratets virksomhed skal hvile i sig 
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